
 
 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde:  d. 11. maj 2023 kl. 16.00  

Niels, John, Bjarne R, Bjarne H, Mark, Bjarne B, Klaus, Jane og Bo 

Referent, Jane 

Punkt  Beskrivelse Beslutning 

   
1 Godkendelse af referat fra seneste 

møde d. 9. marts 2023 
Godkendt. 

2 Formanden / Næstformanden 
orienterer 

a) Der er indkøbt nye ergo-grips 
og vægtløftestativ bl.a. til 
tungløft til træningsrummet.  

b) Underskrevet årsregnskab 
(2022) er fremsendt til 
kommunen. 

c) Sportsråd Lolland holder 
generalforsamling d. 22. maj 
på restaurant Fjorden i 
Nakskov – Hvem kan deltage? 

d) Rokreds Sydhavsøerne 
inviterer til fællesroning i 
Stege roklub 9. maj – man 
skal selv medbringe både! 

 
 

a) Bo orienterede om nyanskaffelser i 
træningsrummet. Herefter generel drøftelse 
om træningsrummets brug. Mark efterlyste et 
håndtag, som Bo skulle have bestilt sammen 
med de øvrige grips. Bo undersøger hvor dette 
håndtag er blevet af! 

b) Roklubbens underskrevne årsregnskab 2022 er 
sendt til Lolland Kommune under navnet 
Tilskudsregnskab. 

c) Roklubben er ikke i bestyrelsen for sportsråd 
Lolland. Der er ikke tilmeldingspligt til 
generalforsamlingen d. 22. maj på restaurant 
Fjorden. Hvem vil deltage? (ingen meldte sig på 
mødet). 

d) Fællesroning i Stege Roklub aflystes p.gr.a. 
vejret.  
Det er besværligt for os, selv at medbringe 
både, da vi skal låne/leje bådtrailer. 
Klaus tilbød at undersøge muligheden for at 
erhverve en bådtrailer (NFR) på rimelige vilkår. 

e) Bo oplyste at Lolland kommune låner 
roklubbens lokaler d. 1. juni til et møde med 
kommunens klubber og foreninger.  Eventen, 
der er støttet af projektmidler går bl.a. ud på at 
oprette en frivilligbørs og et overblik over 
muligheder for at få gavn af hinandens 
faciliteter klubberne imellem.  
Bo deltager. 

3 Aktuelle emner 
a) Medlemstilgang. Vi har 

glædeligvis oplevet en tilgang 
af nye medlemmer. I den 
forbindelse er der 

 
a) Bestyrelsen finder at det er et positivt problem 

at medlemstallet er stigende. Bestyrelsen vil 
aldeles ikke begrænse medlemstallet. Så 



 
 

 
 

eksisterende medlemmer der 
mener, at vi nu ikke kan være 
flere! Bestyrelsen bedes 
drøfte, hvorledes vi kan tage 
imod endnu flere medlemmer 
eller om vi skal lukke for 
tilgangen! 

b) Magnetkortlæser til 
indgangsdøren. Hvordan 
kommer vi videre med denne 
sag? 

c) Magnettavle i bådehal – skal 
vi bibeholde den efter vi har 
fået nye personkortholdere? 

d) Der er meldinger om, at der 
kommer ”gratister” i 
træningsrummet. Er der hold i 
dette og hvad gør vi? 

e) Hvorledes får vi ”styr” på 
ergo-grips’ne når de ikke er i 
brug? 
 

  

længe vi har materiel nok kommer det ikke på 
tale.  
 

 
 
 

b) Bjarne R. har aftale med elektriker om 
magnetkortlæseren. Han vil komme med et 
alternativ til den nuværende, der har 
tilsvarende funktioner, som den nuværende 
udtjente magmetkortlæser. 

c) Det drøftes om den gode gamle tavle helt skal 
undværes for ikke at skabe forvirring ved at 
have begge dele i brug. 
De nye praktiske personkortholdere gælder for 
de traditionelle rodage mandag, onsdag og 
fredag. (der vil blive sat en ekstra kortholder op 
til dem der skal ro kl. 09.00.) 
Magnettavlen kommer alene til at virke som en 
orienteringstavle, hvor roere kan tilkendegive 
hvilke dage i ugen man eventuelt har til hensigt 
at ro. 

d) Med en god tone ved henvendelse til 
«gratister» orienteres de om, hvordan det er at 
være medlem af roklubben. De får at vide 
hvilke muligheder det giver dem, og de tilbydes 
medlemsskab efter et par prøvetimer. 
Det kan være en fordel at have en synlig 
medlemsliste. Det er umuligt at huske alle 
medlemmers navne. 

e) Der vil blive lavet et stativ til de nye ergo grips. 
Bue aftaler med Mark. 

 
4 Økonomi 

Niels orienterer 
 

 
Drøftelse om, hvordan vi får de unge til at forstå 
hvordan kontingentbetaling foregår.  
Nye medlemmer betaler for hele det kvartal de meldes 
ind i.  Næste kvartal modregnes de penge, der er betalt 
for meget. Først det efterfølgende kvartal, betales der 
”fuldt” kontingent igen. 
Bestyrelsen besluttede ikke at genoptage det 
indmeldelsesgebyr, der blev suspenderet under 
koronaen. Beslutningen gælder for indeværende 
regnskabsår. 

5 Rokreds Sydhavsøerne a) Rokredsen har sendt referat af seneste 
bestyrelsesmøde med mange planer for 
aktiviteter i fremtiden.  



 
 

 
 

Referat fra kredsens bestyrelsesmøde 
vedlægges, her beskrives ny fremdrift 
i kredsen. 

 

6 Ansvarsområder 
 Tur og motion, Bjarne Bue 

 
Roskilde roklub kommer på besøg søndag d. 27. august. 

Instruktion, Bo Balschmidt 
 

Der er i bestyrelsen bred interesse for at instruere nye 
roere. Bjarne H, Bjarne Bue, John W og Bo. 
Bo er i gang med de to seneste nye medlemmer. 

Kaproning, Bo Balschmidt 
 

Intet. 

Ungdom, Bo Balschmidt 
 

Nye unge er indmeldt – de vil ikke ro! 

Broer og udenomsarealer Bjarne 
Hallstrøm. 
Er der nyt om fuglehegn på sydbroen? 

Bjarne Bue er i gang med nyt hegn til sydbroen. 
Jane afventer opgave hertil. 
 

Husudvalg, Bjarne Raby 
 

Flaglinen - Carl Koppelgård er på sagen. Bo rykker Carl 
for dato. 
Lydproblemet i samlingslokalet drøftes. Bo undersøger 
systemer, som vil kunne reducere støj. 
 
Vinduerne især, men også frontbeklædningen trænger 
til maling. Bjarne R & H tilbød at male vinduerne. 
 

Træningsrum, Bjarne Raby. 
 
 

Se punkt 3. d, e. 

Hjemmeside og nyhedsbrev, Jane 
Pørtner 
 

Hjemmesidens skemaer med priser og indmeldelse, 
kan ikke ses fuldt ud på mobiltelefon. 
Jane ordner det.  
 

Sponsorer John Winther Hansen 
 

Intet. 

7 Næste møde. Forslag: d. 20. juni kl. 
16.00 

Vedtaget. 

8 Eventuelt  Maling af bræddebeklædninger? Bue mener 
beklædninger skal udskiftes. Drøftes senere som 
projekt til næste år. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


